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Zápis z jednání Shromáždění starostů OSH 

24. 10. 2015 v Přibyslavi  

Přítomni: dle prezenční listiny   

  starostové OSH  ze 77 přítomno 69    
nepřítomno 8 
 

starosta SH ČMS   přítomen 1 
 

  VV SH ČMS   z   17 přítomno 14 
       nepřítomno 3 
 
  ÚKRR    ze 14 přítomno 11 
       nepřítomno  3 
 

V době zahájení jednání přítomno 67 pozvaných účastníků s rozhodujícím hlasem, tj. 87 %. 
Shromáždění starostů OSH ČMS je usnášeníschopné. 

1) Zahájení jednání, schválení hostů a volba pracovních komisí, schválení   
    programu 
 

Náměstek starosty SH ČMS Richard Dudek z pověření VV SH ČMS zahájil SS OSH ČMS. Přivítal 
starosty OSH, KSH, členy VV SH ČMS, ÚKRR a přizvané hosty. Přítomní následně minutou ticha uctili 
památku zesnulých členů.  
R. Dudek konstatoval, že SS OSH ČMS je usnášeníschopné.  
Přečetl z pozvánky program pro jednání SS OSH a vyjmenoval předané materiály. 
 

Program jednání: 

1)  Zahájení, volba pracovních komisí 

2)  Zpráva o činnosti SH ČMS po V. sjezdu SH ČMS a návrh rozpočtu na rok 2016 

3)  Zaměření činnosti SH ČMS pro rok 2016 – plány práce SS OSH, VV SH ČMS a Vedení SH ČMS 

4)  Zajištění VH SDH a VH okrsků 

5)  Volba člena Výkonného výboru  SH ČMS za Středočeský kraj 

6)  Výsledky činnosti a hospodaření spol. s vlastnickým podílem SH ČMS za I. pololetí roku 2015                              

7)  Diskuze, vystoupení hostů 

8)  Schválení usnesení 

9)  Závěr    
 

 
 
Hosté:   Ing. Josef Kubeš 
   Ing. Vladimíra Ondráková 
   Josef Netík 
   Dr. Ivo Havlík 
                               Mojmír Studník 
 Ing. Jan Aulický 
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Volba skrutátorů:  Ing. Ivan Jirota 

Ing. Karel Barcuch 
Ing. Bohuslav Biegler 
Martin Bělohlávek 

                                          Ing. Josef Dvořák 

Hlasování: pro: 69 proti: 0 zdržel se: 0 

SS OSH ČMS schvaluje předložený program jednání, účast hostů na jednání a 
skrutátory. 
 

 
Volba zapisovatelky:           Helena Kolouchová 

 
 
Volba ověřovatelů:  Václav Holásek 
    Vlastimila Švubová 

 
Volba komise:  

Praha Martin Wagner 

Středočeský kraj Kamila Havlínová 

Jihočeský kraj Jaromír Marek 

Plzeňský kraj Alena Foldová 

Karlovarský kraj Stanislav Hubáček 

Liberecký kraj Josef Kreif 

Ústecký kraj Renata Špidlíková 

Královéhradecký kraj Vladimír Vondruška 

Pardubický kraj Bohuslav Cerman 

Vysočina kraj Josef Stejskal 

Jihomoravský kraj Zdeňka Jandová 

Olomoucký kraj Josef Ošťádal 

Zlínský kraj Josef Bernátík 

Moravskoslezský kraj Tomáš Stefan 

 

Hlasování: pro: 68 proti: 0  zdržel se: 1 

SS OSH ČMS schvaluje navrženou zapisovatelku, navržené ověřovatele zápisu a 
sležení členů volební a návrhové komise. 
 
 
 
2) Zpráva o činnosti SH ČMS po V. sjezdu SH ČMS a návrh rozpočtu na rok 2016 
 
Ing. Richter přivítal přítomné, poděkoval za účast a přednesl svou zprávu.  
 

Příloha č. 1 Zpráva o činnosti SH ČMS  
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Ing. Jirota  seznámil přítomné s materiály ekonomického charakteru. Návrh rozpočtu byl předložen 
písemně po předchozím projednání s VV SH ČMS. Podrobněji popsal jednotlivé položky na straně 
výnosů i nákladů. Výsledek hospodaření je plánován s přebytkem po zdanění ve výši cca 2 mil. Kč. 
Následně pan Jirota zhodnotil stav pohledávek mezi OSH a  SH ČMS. Okresní sdružení Jablonce nad 
Nisou, jemuž byla schválena žádost o odklad, uhradí svůj závazek do konce října. O setrvání odkladu 
dluhu požádalo Okresní sdružení hasičů Jeseník a zavázalo se splatit do konce roku 50.000 Kč. 
Dále pan Jirota informoval o plánovaném projektu vybudování sportovní haly v Přibyslavi. Před třemi 
lety byl zakoupen  objekt bývalé bramborárny, který v současné době slouží jako depozit muzea a 
sklad. Záměrem je přebudování současné stavby a doplnění objektu o  kryté sportoviště. Aby hala 
dosahovala potřebných parametrů je třeba odkoupit sousední pozemky parcelní číslo 981/121 o 
výměře 575 m² a 981/122 o výměře 62m². Podařilo se již zajistit souhlas města Přibyslav. VV  SH 
ČMS navrhuje odkup těchto dvou pozemků za cenu za 500 Kč/m² tedy celkovou cenu 318.500 Kč.. 
Částka se nedotkne předloženého rozpočtu neboť se jedná o investici. VV SH ČMS doporučuje SS 
OSH schválit odkup pozemků za zmíněných podmínek. 
 

 
3) Zaměření činnosti SH ČMS pro rok 2016 – plány práce SS OSH, VV SH ČMS a 
Vedení SH ČMS 
Materiál byl předložen písemně. 
 
L.Janeba stručně okomentoval předložený materiál Zaměření činnosti a Plány práce na rok 2016.  
 

 
4) Zajištění VH SDH a VH okrsků 
Materiál byl předložen písemně. 
 

L. Janeba blíže představil  materiál  týkající se zabezpečení valných hromad sborů a okrsků. Upozornil 
na na drobné změny v textu. 
 

 
5) Volba člena Výkonného výboru  SH ČMS za Středočeský kraj 
 

R. Dudek oznámil přítomným, že se dne  7. 9. 2015 konalo shromáždění představitelů OSH 
Středočeského kraje na kterém navržen za člena VV SH ČMS pan Oldřich Lacina.  
Předsedající vyhlásil kontrolní hlasování: 79, 4 % mandátů přítomno 317 z celkových 399 mandátů. 

Hlasování: pro: 320 proti: 0  zdržel se:  

SS OSH ČMS schvaluje Oldřicha Lacinu členem Výkonného výboru za Středočeský 
kraj 
 

 
6) Výsledky činnosti a hospodaření spol. s vlastnickým podílem SH ČMS za I. 
pololetí roku 2015                              
 
 

V. Ondráková předsedkyně představenstva HVP, a. s. seznámila přítomné s uspokojivým 
hospodářským výsledkem Hasičské vzájemné pojišťovny. Zisk je v tuto chvíli nejvyšší za uplynulých 

deset let. Objem předpisu se daří dle plánu plnit, stejně tak jako požadavky ČNB na výši základního 

kapitálu a solventnost. Dále informovala o nových produktech, vyzdvihla jejich variabilnost v rámci 
jedné smlouvy. Možnost připojištění asistenční služby. Nové produkty jsou podporovány 
prostřednictvím médií (rádio Blaník, Facebook). 
V další části svého vystoupení se věnovala rozboru nabídky pojištění HVP a. s. v porovnání s nabídkou 
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Slavia pojišťovny a.s..  
J.  Kubeš generální ředitel HVP. a.s. stručně doplnil vystoupení paní předsedkyně.  
 

 
7) Diskuze, vystoupení hostů 
 

M. Studník - rozsáhleji okomentoval předložený písemný materiál materiál týkající se evidenčních čísel 
členské základny. Navrhl vytvořit pracovní skupinu, která by pracovala na narovnání diferencí v 
centrální evidenci. Záměrem je stanovené číselné řady a přiřazení nového evidenčního čísla 
k jednotlivým členům sborů.  
Ing. Jirota přednesl přítomným zprávu o hospodaření společnosti  Fire Edit s. r. o. Pro rok 2015 plní 
své úkoly dle plánu, výše zisku je  82 484 Kč. Pro účetní rok 2016 je předpoklad výnosů ve výši          
1 400 000 Kč a nákladů ve výši 1 334 400 Kč. 

J. Bochňák - přednesl stanovisko Ústřední kontrolní a revizní rady SH ČMS ke zřízení "Komory velitelů  

jednotek sboru dobrovolných hasičů“. Příloha č. 2 
R. Krusberský – předání vyznamenání řediteli CHH Jiřímu Pátkovi za dlouholetou spolupráci. 
Jiří Henc - Ústřední odborné rada hasičských soutěží se bude zabývat především  strategií rozvoje 
hasičského sportu, přípravou koncepce reprezentací, realizací hlavních celostátních soutěží, 
zvyšováním odborné úrovně rozhodčí a trenérů. Dále propagací a prezentací požárního sportu 
prostřednictvím médií.  
Jiří Pátek - stěžejním úkolem Ústřední odborné rady historie a muzejnictví je zpracování příspěvků do 
almanachu k mezinárodnímu setkání, které proběhlo v CHH Přibyslav. Příprava na mezinárodní setkání 
historiků, které se bude konat v příštím roce v Dánsku, příprava výjezdního jednání rady a zpracování 
textů podmínek certifikace CTIF pro požární techniku v ČR. 
J.Majer - nově sestavená rada prevence má zástupce ze všech krajů. V oblasti prevence 
zaznamenáváme příznivý trend rozvoje, rady prevence vznikají i v okresech kde dříve nepůsobily. 
Trvalým záměrem je působení referentů prevence v obcích na pomoc občanům, drobným 
podnikatelům i úřadům. V nadcházejícím roce proběhne již 42 . ročník POOD, který se bude konat již 
dle nově upravených propozic soutěže. V závěru vystoupení informoval o plánovaném setkání 
s představiteli Svazu měst a obcí. 
R. Kučera přítomné ve své zprávě seznámil s obsahem činnosti nově ustanovené Ústřední odborné 
rady represe. Hlavním cílem je zásadně ovlivnit podíl a kvalitu zabezpečování odborné přípravy 
JSDHO. Dále zvyšování odborné úrovně členů SDH prostřednictvím specializací Hasič I. – III., strojník 
a velitel SH ČMS, opětovné zahájení vydávání d dokumentu „Výcvikový rok“, spolupráce s GŘ – HZS 
ČR. V závěru svého vystoupení uvedl, že bude iniciovat setkání se všemi krajskými vedoucími rad 

velitelů. Příloha č. 3  Zpráva vedoucího odborné rady represe pro jednání VV SH ČMS dne 23. 10. 
2015 
B. Matrínek  Ústřední odborná rada ochrany obyvatelstva bude pravděpodobně rozšířena o zástupce 
všech krajů. Rada se bude zabývat především otázkou preventivně výchovné činnosti, zpracováním 
návrhu didaktických pomůcek a osvětového materiálu pro potřeby instruktorů dále zabezpečovat 
kurzy techniků, specialistů a instruktorů ochrany obyvatelstva. Zdůraznil zájem zapojit sbory, které 
nemají JSDHO do oblasti ochrany obyvatel. Pracuje se na metodickém návodu pro sbory, předložen by 
měl být na únorovém jednání  VV SH ČMS ke schválení. Na zámku v CHH obnovit expozici ochrany 
obyvatelstva. 
J.Karger - požádal přítomné o podpoře v oblasti vzdělávání ve které jsou velké rezervy. Hovořil o 
školení starostů OSH a KSH. Vzdělávací portál byl uvedený v provoz. Snaha o rozšíření nabídky 
vzdělávacích programů pro OSH. Následně hovořil o možnostech získávání finanční podpory pro 
oblast vzdělávání.  
M. Němečková - stručně představila dva nové dokumenty Strategický plán rozvoje úseku mládeže SH  
ČMS na období 2015-2020 a Koncepci činnosti s kolektivy MH do roku 2020. Tyto dva materiály byly 
vypracovány za účelem získání Titulu Organizace uznaná pro práci s dětmi. Tento Titul MŠMT 
Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska obdrželo jako jedna ze 13 organizací v ČR. 
H. Fiedlerová -  Průběžně pracovat na úpravě stanov SH ČMS oblasti vnitroorganizační. 
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M. Němečková - představila Výzvu programu 8 pro SDH zpracovanou na základě nových podmínek 
fungování státních dotací MŠMT v oblasti  výhradně sportu dětí a mládeže. Zdůraznila podmínky 
podání žádosti náležitosti formuláře, přílohy, termín podání, účtovací období 2016. Standartní žádosti 
o dotace na ostatní provozní, volnočasovou a vzdělávací činnost budou SH ČMS podány.  
K. Richter přítomným přednesl Prohlášení Shromáždění starostů Sdružení hasičů Čech, Moravy a 
Slezska a vyzval k jeho schválení. Příloha č. 4 Prohlášení Shromáždění starostů Sdružení hasičů Čech, 
Moravy a Slezska 

 
 
11) Schválení usnesení  
 

Předseda návrhové komise Ing. Josef Bernátík přečetl návrh usnesení ke schválení SS OSH. 
Po zapracování vznesených připomínek bylo usnesení doplněno a předloženo k hlasování. 
 

Hlasování: pro: 70  proti: 0 zdržel se: 0 

SS OSH ČMS schvaluje Usnesení SS OSH  ze dne 24. 10. 2015. 

 
R. Dudek poděkoval na závěr všem zúčastněným za práci aktivní přístup při jednání.  
Na závěr popřál šťastnou cestu domů. 
 

Předsedající:  Richard Dudek, DiS       ___________________ 

Zapisovatelka: Helena Kolouchová       ___________________ 

Ověřovatelé:  Václav Holásek        ___________________ 

   Vlastimila Švubová                 ____________________ 


